



Y's MEN INTERNATIONAL  
REGION DANMARK

*Erritsø Y's Men's Club*

## Referat af generalforsamling 2. juni 2025

Efter dejlig lækker mad, hamburgryg med flødekartofler og gulerod salat lavet af Lene og Arne bød Birgith velkommen til generalforsamling.

A. Bjarne blev valgt til dirigent

Kirsten blev valgt til referent

Bjarne konstaterede at generalforsamlingen var lovligt varslet, og dagsorden og bilag sendt ud på mail rettidigt.

B. Præsidentens beretning,

Birgith kunne tilføje at vi havde haft en dejlig grillaften hos Lisbeth og Gerhard og 8 havde været med på besøg i Slagelse, hvor der havde været et meget fint program.

Derefter var der en drøftelse om vi skal fortsætte kontakten, de nye medlemmer i klubben kender ikke dem fra Slagelse, andre synes det er for langt at tage til Slagelse på en endagstur.

Der var meget delte meninger, det blev vedtaget det skal tages op på Internt møde om vi skal fortsætte, måske er det bedre at finde en klub tættere på, vi har allerede Kolding 1 og også kontakt til Fredericiaklubberne og Middelfart. Præsidentens beretning blev godkendt med klapsalve.

C. Og D. disse punkter blev godkendt på mødet den 3.2. 2025

E. Udvalgsformændenes beretninger, de er alle udsendt på mail

Kommentar fra Serviceudvalget. Leif ønskede at når serviceudvalget stod for en aften, så skulle de have besked om antal deltagere, sammen med Lene og Arne. Det er vigtigt at man til arrangementer der kræver tilmelding, husker at melde sig til hos Erik.

Webudvalget Henning vil prøve at finde nogle billeder der ikke kun er "gamle mænd/damer"

Husudvalget Arne har ønsker om at komme i husudvalg, men er ikke kommet det, det beklagede Niels måske var det manglende kommunikation han ikke havde modtaget beskeden.

Anders syntes det fungerede fint, når de havde ønsker om specielle udvalg. Formændenes beretninger skal ikke godkendes, men de bliver taget til efterretning.

F. Bjarne blev valgt til bilagskontrollant

G. G1. Præsidiets ønske om at flytte Regnskab og budget tilbage til generalforsamlings.

Leif spurgte om det ikke var muligt at flytte generalforsamlingen til februar, så den følger regnskabsår og ikke klub år. Der fremkom forskellige argumenter for og imod. Regionen har jo først generalforsamling i juni.

Præsidiets forslag om at flytte godkendelse af regnskab og budget tilbage til generalforsamlingen i juni blev enstemmigt vedtaget. Det vil blive indføjet i vores vedtægter, Det nye præsidie må tage beslutning om hvordan overgangsperiode skal forgå. Budget for 2026 kan evt vedtages på internt møde i efteråret.

G2. aktivitetsudvalgets forslag til ændring af uddelingsaften.

Henning mener donationsmodtagere skal have mere plads.

Birgith mente de i år fik den plads de ønskede

Delte meninger om en taler udefra, nogle mente det var reklame for klubben at vise vi inviterer foredragsholdere, andre det tog for meget tid.

Arne var glad for at have siddet sammen med fork både fra genbrug og donationsmodtagere, meget informativt. Måske skal der lægges bordkort ud, så vi bliver mere blandet med vores gæster.

Der er brug for at personalet i genbrug bliver takket for deres indsats på denne aften.

Ruth mente det er programudvalget der skal tilrettelægge aftenen

Efter en dejlig debat hvor mange kom med input blev flg tekst vedtaget

”Det er op til programudvalget at skabe en aften med dialog mellem genbrugs folk, donationsmodtagere og Y-mens klubbens medlemmer”

G3. Aktivitets og medlemsudvalget har udarbejdet forslag til 2 nye pjecer.

Den ene pjece er lavet til at lægge lokale steder, bibliotek, sognegårde genbrug m.m. Den har taget udgangspunkt i regionens pjece og tilrette vores klub.

Pjecen blev enstemmigt vedtaget.

Den anden pjece er beregnet til at give til nye medlemmer, den fortæller lidt om hvad der sker i klubben. Birthe og Bjarne har som de nyeste medlemmer haft en til gennemlæsning. De synes den er fin, men den kan ikke stå alene, de personlige møde med gamle medlemmer, som fortæller om hvad glæde de har af at være Y-men giver mere. Der var en fin debat om hvor omfattende en pjece til nye medlemmer skal være.

Pjecen blev godkendt til internt brug.

Lene ønskede det skulle være Medlems og aktivitetsudvalget der skal stå for revidering af begge pjecer.

H. Opfølgning fra Internt møde i februar.

Der var spørgsmål om indfrielse af vores banklån. Erik har talt med banken, hvis det skal indfries, har vi slet ingen reserver. Da det ikke er et kreditforeningslån, er der ikke tale om kursgevinst/tab.

Henning mente også det var rart at have lidt kapital stående, f.eks hvis vi ønsker at sælge ejendommen og det kommer til at vare nogle måneder/år. Diskussion om hvor vidt det er muligt at skille ejendommen ud, den er købt for midler, som ved salg skal bruges til velgørenhed, for der ikke bliver problem med moms.

Nedlæggelse af BF-WO udvalg, BF skal nedlægges, men WO skal fortsætte, det kan f.eks være det udvalg der skal fremsætte forslag til revision af vores vedtægter og love.

Foreslag 1. om at huslejeindtægten fra Brovadvej 7 fordeles følgende:

1. Administration: 10% til klubbens driftskonto
2. nødvendigt vedligehold i løbet af regnskabsåret afholdes
3. tilbagestående midler udloddes efter præsidiets indstilling til klubben

Foreslag 2: Den fra klubkassen investerede kapital (531.000 kr) i ejendommen Brovavej 7 forrentes med 2,75%, eller med markedets højeste indlånsrente. Renten overføres til klubkassen (driftsregnskab). Et evt overskud fra udlejningen overføres til aktivitetskassen dog således, at der altid er hensat 30.000 kr til større uforudsete udgifter

Er det tilladt at bruge noget af huslejen til driftskonto?

Der ønskes en fagmand til at vurdere lovligheden af begge forslag

---

---

**Et fællesskab der gør en forskel**

Birgith Degn Hvid

**Y's men Region Danmark**



Ovenstående 2 forslag har været fremsendt til Regionens revisor Hans Nørgaard Wedell. Erik har haft en time lang samtale med Hans, ingen af forslagene er lovlige. Erik refererede samtalen meget fint og kom ind på mange detaljer. Erik fik Hans til at sige der jo var vores moral der blev afgørende for om vi ville bruge nogle af pengene fra genbrug til vores drift. Hans mente det ville være ok at bruge penge fra aktivitetskassen til at dække udgifter til vores uddelingsaften og til en bus til en udflugt til dem der hjælper gratis, hvilket vi jo alle sammen gør på hver vores måde.

Leif har fremsat forslag med baggrund i praksis fra en institution, men da en forening og en institution har forskellige regler, kan det ikke sammenlignes. Da vi ikke må overføre penge fra aktivitetskontoen, gjorde Erik opmærksom på at driftskontoen vil få et underskud på ca 14.000 kr eller 500 kr pr medlem. For at kontingentet ikke skal stige så meget foreslog Erik vi de kommende år bruger af vores kapital til at dække underskud. Den vil kunne række 12-15 år.

Leif stillede spørgsmål: skal genbrug stadig betale husleje til Brovadvej 7, svaret var ja, der er jo stadig vedligehold der skal dækkes.

Niels sagde vi gerne må bruge vores egenkapital til at dække underskud. Og så må vi hele tiden tænke på hvad der er PR, så vi kan dække det fra aktivitetskontoen.

Fremover vil penge til driftskontoen komme fra kontingent og overskud på madkontoen, desværre satte distriktet kontingentet op og vi kan nok også forvente at regionen sætter kontingentet op.

Henning : vi skylder Lene og Arne en stor tak for de til vores møder laver dejlig mad til billig penge.

Debat om hvor vi skal finde de 14.000 kr som vi moralsk ikke må få fra aktivitetskontoen.

Moralen kommer til at give anledning til om kontingentet skal stige, kan vi finde "PR" kroner eller tærer vi på formuen, måske en blanding. Præsidiet skal løbende tage stilling hertil.

I. Evt.

Arne foreslog vi konverterede 3. minutter til "ordet er frit", et emne der rørte et medlem den dag. Og stadig ikke til diskussion. Var den ingen indslag kunne der synges en sang.

Birgith takkede Bjarne for at være dirigent og for god ro og orden under generalforsamlingen

3.juni 2025

Kirsten Rasmussen

Referatet er godkendt af

Birgith Degn Hvid

Bjarne Iversen

Kirsten Rasmussen

Præsident

Dirigent

Referent